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The problems of implementing the principles of humanistic nature of education, freedom of education 
in the provision of sabbatical students are considered. The problems bylaw and local law-making in the field 
of education, fundamental nature of higher education are noted. The requirement of information transparency 
of the educational organizations is investigated. Learn how to collect information on graduate employment 
and related issues of adherence to personal data. There are problems matching the constitutional principle of 
freedom of work. Analyzed and determine the possible conflict of interest of teaching staff. There are questions 
on the status and composition of the Commission, the subordination of governments educational organization, 
the forms of interaction. Identified the problems of the procedure and grounds for termination of educational relations, 
the problems of application of deductions as a disciplinary measure. Investigated the relation of education and labor law.
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В статье дается анализ образования, которое развивается в новых условиях глобализации, которая в ус-
ловиях постиндустриального, информационного общества непрестанно влияет на изменение парадигмы ор-
ганизации и развития образования как стратегического ресурса прогресса цивилизации; даются современные 
подходы к определению понятия «услуги в сфере образования», которое является ключевым при определении 
нового этапа введения концепции сервисного государства; даются характеристики образования как специфи-
ческой отрасли общественной жизни, важной предпосылки решения основных заданий общества, государства, 
необходимого условия общественного воссоздания и успешной трудовой деятельности, формирования кадров 
для всех сфер народного хозяйства, общественной и государственной жизни.
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The article provides an analysis of education that develops in the new context of globalization , which in the 
post-industrial , information society continually affects the paradigm shift of the organization and the development of 
education as a strategic resource for the progress of civilization , and gives modern approaches to the definition of « 
educational services «, which is key in determining the step of introducing a new concept of service of the state , and 
gives characteristics of education as a specific sector of public life, an important prerequisite for solving the basic tasks 
of society, the state, a necessary condition for public recreation and successful work, the framing for all areas of the 
economy, social and political life .
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Отличительной особенностью современности является переход от индустриального общества к информа-
ционному, в котором главным ресурсом становится информация. Проникая во все сферы деятельности обще-
ства и государства, информация приобретает конкретные политические, материальные и стоимостные выра-
жения. С учетом усиления роли информации на современном этапе, правовое регулирование общественных 
отношений, возникающих в информационной сфере, является приоритетным направлением процесса нормот-
ворчества в Российской Федерации (РФ), одной из целей которого является нормативно-правовое регулиро-
вание деятельности субъектов РФ в сфере информатизации. Выделены вопросы правового закрепления роли 
и места информационных ресурсов региона в системе управления экономикой и социальными процессами 
в обществе. Рассмотрена система информирования населения о деятельности федеральных органов государ-
ственной власти и органов государственной власти субъектов Российской Федерации. 
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The transition from an industrial society to an information society, in which the main resource becomes information 
has been distinctive feature of our times is. Penetrating into all spheres of activity of the society and the state, the 
information becomes the specific political, material and cost expression. In response to the increasing role of the 
information on the modern stage, the legal regulation of public relations arising in the information sphere is the priority 
direction of the process of lawmaking in the Russian Federation, one of the goals of which is the normative legal 
regulation of the activity of the subjects of the Russian Federation in the sphere of informatization. Highlighting issues 
of a legal confirmation of the role and place of information resources of the region in the system of management of the 
economy and social processes in the society. We consider a system of informing the population about the activities of 
the Federal bodies of state power and bodies of state power of the subjects of the Russian Federation.
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В статье выявлены базовые принципы, необходимые для развития и устойчивого функционирования сер-
висного государства. Произведено исследование принципов и перспектив развития модели сервисного госу-
дарства в Российской Федерации, которое позволяет проанализировать факторы, способствующие развитию 
сервисной деятельности в Российской Федерации. Анализ форм и методов государственного управления по-
зволяет определить эффективный механизм политико-правового регулирования в условиях развивающегося 
информационного общества. В процессе исследования определены факторы, стимулирующие развитие сервис-
ного государства, к которым относятся: особенности национальной ментальности, структурные и содержатель-
ные особенности национальной правовой системы, развитие информационной инфраструктуры, гражданское 
общество, демократический режим, дебюрократизация государственного аппарата управления, оказание госу-
дарственных и муниципальных услуг в электронном виде, электронное правительство, возможность осущест-
вления цивилизованной лоббистской деятельности, наличие эффективного общественного контроля.
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The article reveals the basic principles necessary for the development and sustainable operation of the service of 
the state. Made study of principles and perspectives of the service model of the state in the Russian Federation, which 
allows to analyze the factors contributing to the development of service activities in the Russian Federation. Analysis 
of the forms and methods of management to determine an effective mechanism of political and legal regulation in the 
developing information society. The study identifies factors stimulating the development of the service of the state 
which include: characteristics of the national mentality, structural and content features of the national legal system, 
the development of information infrastructure, civil society, democratic regime, de-bureaucratization of the State 
apparatus, the provision of state and local government services electronically, the electronic government, the possibility 
of civilized lobbying activities, the availability of effective public control.
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В качестве основной причины конкуренции правовых и неправовых форм государственного управления 
в отечественной литературе называют процесс усложнения объекта управления, неспособность классических 


